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Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 40 af 20. juni 2011 (akt-
stykke 154, § 7)

Spørgsmål
Vil ministeren redegøre for udmøntningen af Kvalitetsreformens initiativ "Færre 
forskellige hjemmehjælpere i hjemmene", herunder i hvor høj grad det er lykkes at 
nedbringe antallet af forskellige hjemmehjælpere i forhold til tidligere, og om der 
med aftalen om kommunernes økonomi for 2012 er sikret finansiering af initiati-
vet fremover?

Svar
Socialministeren har oplyst følgende:

"Det blev i forbindelse med forhandlingerne om kommunernes økonomi for 2009
aftalt, at kommunerne skulle arbejde med en målsætning om at nedbringe antallet 
af forskellige hjælpere hos den enkelte borger. 

For at vurdere effekterne af dette arbejde følges de ældres tilfredshed med antallet 
af forskellige hjælpere løbende via nationale brugertilfredshedsundersøgelser.
Den seneste nationale brugertilfredshedsundersøgelse for 2009 viste, at lidt over 
2/3 af alle hjemmehjælpsmodtagerne er tilfredse eller meget tilfredse med antallet 
af medarbejdere i hjemmet. Tilfredsheden med antallet af hjemmehjælpere blandt 
modtagere af hjemmehjælp er steget med hhv. 5 pct. for praktisk hjælp og med 15 
pct. for personlig pleje siden den første nationale brugertilfredshedsundersøgelse 
for 2007."

Med venlig hilsen
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